
Møte i fylkesbiblioteksjefskollegiet 

 
Tidspunkt: tirsdag 7. september 2021, klokka 12 – 14   
Sted: Teams   
Til stede: Hildegunn Hestnes (Trøndelag), Heidi Hovemoen (Viken), Mette Kristin Gjerdrum (Vestfold og Telemark), Tone Nyseter (Innlandet), Birgit Larsen 

(Troms og Finnmark), Inger Lise Aarseth (Møre og Romsdal), Nina Stenbro (Agder), Anita Munch Kulset (Nordland), Britt Ellingsdalen (Rogaland) , Elin Golten 

(Vestland)  

Forfall:  Knut Skansen (Oslo), One Marthe Jostad Vik (Møre og Romsdal) 

Referent: Agder 

 

 Sak Kommentar Innmeldt 
av  

Oppfølging / referat 
 

1 Bibliotekmøte 2022 

23.-24. mars, Oslo. 

 

 Britt Felles stand 
Viken skeptisk – funka ikke så god når Oslofjordbibliotekene prøvde for et par møter 
siden.  
Innlandet – kan vi lage noe enkelt, for å markere at vi samarbeider?  
Troms – et fellesområde der vi viser hva det er fylkesbibliotekene driver med. NB 
gjorde dette på sist bibliotekmøte.  
Vestfold og Telemark – hvis vi skal gjøre noe felles, så må det gjøres profesjonelt, 
bruke litt penger på det. Bli enige om hvilke saker vi skal profiler 
Vestland – vi må velge oss noen prosjekter, for eksempel FiF 
Troms – hver vår ting under en felles paraply, et program: “På torsdag 10-12 
presenterer Viken …" 
 
Seminarer? Frist 12. september 
 
Forslag:  
Formidlingskompetanse i folkebibliotek (v/ Kristin og Ingrid / Birgit) 
Kulturfondstafetten (Rogaland) 



Litterære pusterom, Shared reading (Rogaland) 
 
Bibliotekpolitiske seminar i regi av NBF (Birgit) 
Hvorfor skal ikke alle i Norge få gode, like bibliotektjenester? Land og by 
problematikk.  
Tatt opp med NBF (Heidi) - NBF arrangerer ikke noe på egen hånd. Kasta ballen 
tilbake til oss.  
Hva med BF?Eller et av regionlagene?  AU tar det videre med dem (Heidi) 
 
Digin 
 
Innkjøp av biblioteksystem – fortsatt aktuelt? Rogaland gjør gjerne noe på dette 
dersom det er interesse. (Troms er interessert) 
 
Samskaping 
Britt snakker med Øystein Stabell 
 
Arbeidsutvalget melder inn at vi ønsker et seminar om formidlingskompetanse og at 
vi vil ha et område til å presentere fylkesbibliotekene. 
 
De andre forslagene til seminarer jobber vi med hver for oss (evt sammen med de 
fylkene som er involvert) 
 

2 Fjernlånsstatistikk 
 

Se notat til NB, 
sendt 2. august 
 
Hva ønsker 
kollegiet å legge 
vekt på i det 
videre arbeidet? 
 

Britt 
 

Troms: Skal pensumlitteratur i folkebibliotekene ligge til de videregående skolene – 
et spørsmål som kanskje ikke trengte å luftes i rapporten. Fjernstudenter er en klar 
målgruppe for folkebibliotekene. 
Spørsmål om fjernlån og bærekraft - fjernlån er bærekraftig i seg selv, men er 
transportordningene det?  
Transportordningene i sør undergraver fjernlånet i nord.  
 
Nordland: interessant at fjernlånet har gått ned i Nordland, opp i resten av landet. 
Hva skjer i Troms og Finnmark? (Birgit: veldig lavt i Finnmark, jevnt i Troms) 
 



Viken: Er dette noe vi skal ta opp med NB 17. September? Eller la det bero til møte 
mellom NB og arbeidsgruppa?  
Støtter Troms - fjernlån er bærekraftig. Men bør transportordningen være nasjonal? 
Hvordan får vi løftet dette spørsmålet slik at det blir en reell vurdering av det?  
 
Innlandet: er transportordningen for dyr i forhold til omfanget? (4% av det totale 
utlånet) 
 
Vestfold og Telemark: be om et eget møte med NB angående nasjonal 
transportordning? Vise at vi fortsatt 
 
Vi tar møte med NB om fjernlånsstatistikk først 
AU ber om møte om transportordning etter at vi har snakket sammen om 
fjernlånsstatistikk.  
 

 12.50 - 13.00 Pause   

2 Formidlingskompetanse i 

folkebibliotek  

v/ Kristin Storvig og 

Ingrid Ericson 

Orientering om 

prosjektet.  

 

Grenseoppgang 

mellom prosjektet 

og søknader om 

Aktiv formidling. 

 Hovedsakene i orienteringen er: 

• Akseptert tilbud fra Oslo Met  

• Satsingsområder for fylkesbibliotekenes samarbeid om uformelle læringsløp 

• Rapport, regnskap og søknad om midler for 2022 innen 11.10. Ok at 

styringsgruppa får dokumenter til godkjenning per e-post? 

• Presentasjon i NBs prosjektseminar 20.0  

• Presentasjon i NBFs landsmøte? 

4 Årsmøte i kollegiet i 

oktober – program 

 

 AU Fysisk årsmøte i vårt kollegium blir avholdt i etterkant av Biblioteklederkonferansen, 

22.oktober. AU sender innkalling. 

 

5 Dialogmøte med NB – 
innspill 
 

 AU • Evaluering av bibsøk 

• Publisering av fylkesbibliotekstatistikken 
• Hva skjer med skolebibliotekstatstikken? 

• Nasjonal bibliotekstrategi. Ber om at NB er i dialog med kollegiet om 
strategien. Vi spiller inn ønske om at viktigste tiltakene blir tatt opp. 

• Metadatabrønn, Brit innleder. 



• Markedsføringa v NBs digitale tjenester. Skal vi gå sammen om dette? 

• Evaluering av e-bokmodellen 

• Dispensasjonssaker i kommune. Behov for felles forståelse og rutiner. 
Hvordan er rollefordelingen mellom NB og fylkene? 

6 Metadatabrønn - en kort 
statusoppdatering 

Knyttet til forrige 
sak (dialogmøte) 

Britt Utgår, Brit innleder på dialogmøtet med NB 

 


